

Bijlage A bij les 8
Het bijvoeglijk naamwoord

Bijvoeglijke naamwoorden geven een eigenschap of toestand aan van een zelfstandig naamwoord. Bijvoeglijke naamwoorden staan vaak direct voor het zelfstandig naamwoord waar ze bij horen, maar kunnen ook als apart zinsdeel of zelfstandig voorkomen. 

Enkele voorbeelden:
· de blonde jongen,
· de dronken vrouw,
· de ovale tafel,
· het gouden kettinkje,
· de jaarlijkse ledenvergadering,
· Sommige hobby's zijn levensgevaarlijk,
· Is dat de witte wijn of de rode?
In bovenstaande voorbeelden zeggen de rode, cursief geschreven woorden iets over het vetgedrukte zelfstandig naamwoord .
Ook een tegenwoordig of voltooid deelwoord kan als bijvoeglijk naamwoord gebruikt worden.

Enkele voorbeelden:
· een opvliegend karakter, 
· een onderworpen volk, 
· de vergrote* foto.

Eigenschappen:
Bijvoeglijke naamwoorden kennen flexie:
· Een mooie jongen,
· Een mooi meisje,
· Het mooiste meisje.
Bijna alle bijvoeglijke naamwoorden kennen stappen van vergelijking:

· stellende trap:
de standaardvorm van een bijvoeglijk naamwoord:  groot, grote;
· vergrotende trap:
groter, grotere;
· overtreffende trap: 
grootst, grootste.

Staat een bijvoeglijk naamwoord vóór het zelfstandig naamwoord waar het bij hoort, is het altijd een bijvoeglijke bepaling!


*  LETOP: 
Als een voltooid deelwoord wordt gebruikt als bijvoeglijk naamwoord, schrijf je dat bijvoeglijk naamwoord zo kort mogelijk!

Dus niet: de vergrootte foto,
maar
De vergrote foto.
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